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රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාව 2023.03.10  වන දින මහා සභා රැසවීම 
 

රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාදේ මහා සභා රැසවීම 2023.03.10 වන දින දෙ.ව.10.00 ට ගරු සභාෙතිතුමාදේ 

ප්රධානත්වදයන් රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාදේ රැසවීම් ශාලාදේ දී ෙැවැත්ිණි. 

දමදින රැසවීම සදහා සහභාගී වූ ගරු මන්ීතුමන්ලාදේ නාම දේඛනය:- 

අනු අංකය නම තනතුර 

01. ජී.ජී.ජානක පුෂවෙ කුමාර මහතා ගරු උෙ සභාෙති 

02. එන්.ිජය ශ්රී ශාන්ත කුමාර මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

03 ටී.දේමතිලක මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී 
04. ජී.එච්.රංජිත් ධර්මකීර්ති මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

05. රණවක කළුආරච්ි මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

06. අයි.ඩබ්ලිේ අඛිල දරෝෂන් ලක්මාේ මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  
07. ටී.ජී.ඉන්රාණි මැණිදක් මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

08. බී.ප්රියන්ත මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

09. පී.ී.අයි.එේ.ිතාරම මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

10. පී.ී.ඉසුරු ජයලත් ිතාරම මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

11. යු.දක් නන්දාවතී මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

12. නිශාන් දිත් අේගම මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

13. දක්.ජී.එන්.අමරසංහ මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

14 දක්.ී.කමනි දසවනාධීර මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

15 දරාහාන් ශ්රියන්ත කුමාර මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

16. ඕ.දක්. සුගත් ජයික්රම මහතා                             ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

17. වජිරා නන්දනී මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

18. උදය කුමාර් මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

19.                 ඒ.එම්.සමන් ොිත ිදේරත්න මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

20. ජී.අනුර ප්රභාත් අමරවංශ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

21. ිලානි චන්රතිලක මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

22. එේ.එම්.තමරා සුභාෂිණී මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

23. ආර්.බී.නාලක සුදත්සරි දහවමොල මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

24. ඊ.දක්.ප්රියන්ත දෙදර්රා මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

25. දමෝහන සුන්දරම් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

26. අනූෂ ිරාේ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

27. ලිත් ද ෝතුංගආරච්ි මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

28. ආර්.ඒ.ෙේමා නන්දනී මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

29.  මංජුල ශ්රී ලාේ බී ගමදේ මහතා   ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

30. දගෝොේ තම්ිරාජා මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

31. දක්.නිදරෝෂන් ලක්මාේ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

  

 

සහභාගී නනාවූ ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලා/ තුමියන්ත්රලා   

සහභාගීවූනිලධාරීන්ත්ර :- 

01.එම්.ඒ.දක්.ටී.අමරසංහ මහත්ිය                    - දේකම් 

02.ජී.එච්.අයි.ඩී.ආරියිත්ර ිය                                                                - සංවර්ධන නිලධාරී 

03. සංජීවනී නිදරෝෂී මහත්ිය           - සංවර්ධන නිලධාරී 
04.අචලා නිශාන්ති මහත්ිය                                                                     - සංවර්ධන නිලධාරී 

01. ඩබ්ල.ඩී.සුදත් දිසානායක මහතා  ගරු සභාෙති 

02. ඩී.නිලන්ති දිපිකා යසරත්න දමනිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

03. දක්.ඒ.ජයරත්න මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

04. එම්.ඒ.ඩික්සන් ජයතිලක මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

05. ඒ.එම්.නිලන්ති අමරදකෝන් මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 
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01.පසුගිය රැසවීනේ වාර්තාව සේමත කිරීම. 

2023.02.08 වන දින මහා සභා වාර්තාව සභා සම්මත කිරීම හා 2023.02.27 ිදශවෂ මහා සභා රැසවීම් 
වාර්තාව සම්මත කිරීම සුදුසු  ව ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා දයෝජනා කරන ලදුව, එම 
දයෝජනාව ගරු මන්ී ිජය ශ්රී ශාන්ත මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  
 

02.සභාපතිවරයා විසින්ත්ර කරනු ලබන වින වෂ නිනේදන 

නැත 
03.ප්රානේශිය සභාව අමතා එවන ලද සංනේ ,නපත්සේ, පැමිණිලි හා සංනිනේදන සභාව  
 ඉදිරිනේ තැබීම. 

i. එක්සත් ජාතික ෙක්ෂදේ මහ දේකම් ිසන් 2023.02.22 දිනැතිව රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාදේ 
ෙහත නම් සඳහන් ගරු මන්ීතුමන්ලා තුියන්ලා සමගි ජන  ලදේගය ෙක්ෂය නිදයෝජනය 
කරින් 2023 ෙළාත් ොලන මැතිවරණය සඳහා නාම දයෝජනා ල ාදීම මත එක්සත් ජාතික ෙක්ෂ 
සාමාජිකත්වදයන් ඉවත් කිරීම සම් න්ධ ිපිය සභාගත කරන ලදී. 
  

➢ ගරු මන්ී වජිරා නන්දනී මහත්ිය 
➢ ගරු මන්ී උඩුකඳන කපුදේ නන්දාවතී මහත්ිය 
➢ ගිේදදෝරුදේ නිහාේ අමරසංහ මහතා  
➢ රණසංහ ආරච්ිලාදේ ෙත්මා නන්දනී මහත්ිය  
➢ ගරු මන්ී ද ෝතුංග ආරච්ිලාදේ ලිත් මහතා  
➢ ගරු මන්ී මංජුල ශ්රී ලාේ බී ගමදේ මහතා   

04.යථා පරිදි කල්දී ඇති ප්ර වන  

නැත 

05.යථා පරිදි කල්ද ී ඇති නයෝජනා 

i.රත්නපුර ප්රාදේශීය සභා  ල ප්රදේශය හරහා වැටී ඇති ශ්රීොදය වන්දනා කිරීම සඳහා වන එක් ගමන් 
මාර්ගයක් වන රජ මාවත භාිතා කරන පිරිසව සඳහා වූ වැසකිළි ෙහසුකම් හා ජල ෙහසුකම් වල 
තිද න අවම  ව දහවතුදවන්  ැතිමතුන්ට වන අෙහසුව මඟහරවා ගැනීම සඳහා ඉහත ෙහසුකම් 
ල ාදීම සඳහා අනුග්රාහක ආයතන කිහිෙයක් දතෝරාදගන ප්රතිොදන ල ා ගැනීමට කටයුතු කිරීම සුදුසු 
 ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී අනුෂ ිරාේ මහතාදේ 
සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.    

ii. 2022.12.31 න් අවසන් වර්ෂය සඳහා මූලය ප්රකාශන පිළිදයල කිරීදමන් ෙසු එහි ආදායම් ියදම් 
ගිණුදම් දැක්දවන අතිරික්ත මුදල 2023 වර්ෂය සඳහා ආදයෝජන ක්රියාවිය සඳහා දයාදා ගැනීමට 
වන ෙරිපූරක අයවැය ඉදිරිෙත් කිරීදම් දයෝජනාව අනුමත කිරීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් 
දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතාදේ සවිරත්වදයන් 
ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී. .  

අය ශීර්ෂය : සමුච්ිත අරමුදල හර   5000000.00 

            109 වැය ශීර්ෂය                      ැර   5000000.00 

      iii.2023 වර්ෂයට අදාළ පුහුණු සැලැසවම  සඳහා සභා අනුමැතිය ල ාදීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා      
          ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, ගරු මන්ී රංජිත් ධර්මකීර්ති මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව  
          සභා සම්මත කරන ලදී.   

2023 වාර්ික පුහුණු සැලැසවම 

පුහුණු වැඩසටහන ඉලක්කගත කණ්ඩායම පුහුණු වැඩසටහනන්ත්ර ප්රධාන අරමුණු කාල 

පරාසය 

01.කාර්යාල ක්රම හා 

ිපිදගානුකරණය 

සම් න්ධ පුහුණු 

වැඩසටහන 

සමසවත කාර්ය මණ්ඩලය ිධිමත් දලස කාර්යාලය තුළ රාජකාරී 

කිරීම හා නිස ෙරිදි ිපි දගානුවක් 

නඩත්තු කිරීම තුළින් කාර්යක්ෂම හා 

ඵලදායී දසවවාවක් ෙවත්වා දගන යාම 

මාර්තු 
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02.ඵලදායීතා පුහුණු 

වැඩමුළුව 

සමසවත කාර්ය මණ්ඩලය 5S සංකේෙය පිළි ඳව දැනුවත් කිරීම 

හා එය කාර්යාලදේ කාර්යක්ෂමතාවය 

උදදසා ඉවහේ කර ගන්නා ආකාරය 

පිළි ඳව දැනුවත් කිරීම, 2023 ජාතික 

ඵලදායීතා තරඟාවියට ඉදිරිෙත් ීමට 

අවශය දැනුම ල ා දීම.  

අදේේ 

03.ආයතන සංග්රහය 

පිළි ඳව පුහුණු 

වැඩමුළුව 

සමසවත කාර්ය මණ්ඩලය ආයතන සංග්රහදේ එදිදනදා රාජකාරී 

ඉටු කිරීදම්දී වැදගත් වන ෙරිච්දේදයන් 

පිළි ඳව දැනුම ල ා දීම. 

මැයි 

04.ධනාත්මක 

ින්තනය පුහුණු 

වැඩමුළුව 

මහජන නිදයෝජිතයින්ට හා 

සමසවත කාර්ය මණ්ඩලය 

ධනාත්මක ින්තනය ෙදනම් කර 

ගනිින් කාර්යාලදේ අභිවෘේධිය 

උදදසා රාජකාරී කිරීමට අවශය 

ෙරිසරයක් නිර්මාණය කිරීම 

ජුනි 

05.වයවසායකත්ව 

පුහුණුව (ආහාර කේ 

ත ා ගැනීම/ඇසුරුම් 

කිරීම/දේශිය ිදේශීය 

අදලි ක්රම)  

එක් ජන්ද දකාට්ඨාසයකින් 

හඳුනා ගත් එක් පුේගලදයකු 

 ැගින් 22 ක් හා මහජන 

නිදයෝජිතයින් හා සමසවත 

කාර්ය මණ්ඩලය 

ෙවතින ආර්ික තත්ත්වදයන් ිදීම 

සඳහා ආහාර කේ ත ා ගැනීම 

පිළි ඳව,ආහාර සුරක්ෂිත දලස 

ඇසුරුම් කිරීම, ඒවා ිදදශයන් දවත 

යවා ිදදසව ිනිමය උෙයා ගන්දන් 

දකදසවද යන්න පිළිඉඳව දැනුවත් 

කිරීදම් ප්රාදයෝගික පුහුණුව 

අදගෝසවතු 

06.රසින්දනය 

තුළින් මානව ශක්ති 

සංවර්ධනය පිළි ඳ 

පුහුණුව 

මහජන නිදයෝජිතයින්ට හා 

සමසවත කාර්ය මණ්ඩලය 

අරමුණු ඉටු කර ගැනීම උදදසා 

කාර්යක්ෂම හා සඵලදායී කාර්යාලයක් 

ිහි කිරීමට උිත ෙරිසරයක් 

නිර්මාණය කිරීම 

සැප්තැම් ර් 

 

කාල රාමුව 

පුහුණු වැඩසටහන 

ජ
න
ව
ාරි

 

න
ප
බ
ර
ව
ාරි

 

ම
ාර්
තු

 

අ
න
ේ
ල්ද

 

ම
ැයි

 

ජු
නි

 

ජූ
ලි

 

අ
න
ග
ෝස
වතු

 

ස
ැප්
ත
ැේ
බ
ර්

 

ඔ
ක්
න
ත
ෝම
බ
ර්

 

න
න
ාව
ැේ
බ
ර්

 

න
දස
ැේ
බ
ර්

 

කාර්යාල ක්රම හා 

ිපිදගානුකරණය සම් න්ධ පුහුණු 

වැඩසටහන 

   

 

         

ඵලදායීතා පුහුණු වැඩමුළුව 
            

ආයතන සංග්රහය පිළි ඳව පුහුණු 

වැඩමුළුව 

            

ධනාත්මක ින්තනය පුහුණු 

වැඩමුළුව 

            

වයවසායකත්ව පුහුණුව (ආහාර 

කේ ත ා ගැනීම/ඇසුරුම් 

කිරීම/දේශිය ිදේශීය අදලි ක්රම) 

            

රසින්දනය තුළින් මානව ශක්ති 

සංවර්ධනය පිළි ඳ පුහුණුව 
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     iv.රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාව සතු LF-4823 හා  59 -7692  අංක දරන වාහන දවන්දේස කිරීම සඳහා    
        යාන්ික ඉංජිදන්රුදගන් ල ාගත්  නිර්දේශිත වාර්තාව සඳහා මහා සභාදේ අනුමැතිය ල ා     
        ගැනිමට ඉදිරිෙත් කරන ලදුව, සයළුම වාහන දවන්දේස කිරීම සඳහා දෙර අනුමැතියක් ලැබී  
        තිබුණද ,දඩක්මා ආයතනදේ යාන්ික ඉංජිදන්රු දේ නිර්දේශයට අනුව LF-4823 දරණ රථය    
        ෙමණක් දවන්දේස කිරීමටත් 59-7692 අංක දරණ වාහනය අළුත්වැඩියා කිරීමටත්  
        නිර්දේශ කර ඇති  ැින් හා දමම වාහන දවන්දේස කටයුතු පිළි ඳව ෙරීක්ෂා කර  ැලීදම්දී එය  
        නිස ක්රමදේදයට සදු දනාී ඇති  ව නිරීක්ෂනය වන  ැින් දමදතක් සදුකළ වාහන දවන්දේස  
        කටයුතු සම්පූර්ණදයන්ම අදහෝස කර නැවත නීතයානුකූලව ප්රසම්ොදන කටයුතු කරින් අදාල  
        වාහන දවන්දේස කිරීම සුදුසු  ව ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව,  
        එම දයෝජනාව ටී.දේමතිලක මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  
 
 
     v. රත්ගඟ දොේවත්ත මාර්ගය (කුමාර හංදිය දක්වා 2km) , රත්ගඟ වැිකුඹුර මාර්ගය (2km) මාර්ග     
        ප්රාදේශිය සභාව සතු  මාර්ග දලස ෙැවතියත් කාලයක් තිසවදසව දමම මාර්ග ප්රාදේශීය සභාව මගින්   
        නඩත්තු කටයුතු සදු දනාීම දහවතුදවන්  අ ලන් තත්වයට ෙත්ව ඇති අතර, එම අලුත්වැඩියා    
        කටයුතු  ප්රාදේශීය සභාවට  සදු කිරීමට මුලයමය  හැකියාවක් දනාමැතිකම  දහවතුදවන් ෙළාත්    
        මාර්ග   දලස නම්කර ෙළාත් මාර්ග  අමාතයංශය දවතින් නඩත්තු කටයුතු සදුකර ගැනීමට කටයුතු     
        කිරීම සුදුසු  ව ගරු  සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කර ලදුව, එම  දයෝජනාව ගරු මන්ී  
        ඊ.දක්.ජී.ප්රියන්ත  දෙදර්රා මහතා ිසන් සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  
 

05:01 හදිස දයෝජනා 

I. රත්ගඟ ප්රධාන මාර්ගදේ සට ඇත්දතාට ,රත්ගම, කැකිේලිල මාර්ගය හා දදදහනකන්ද මාර්ගදේ 
නා ගස හංදිදේ සට හැල කඳ දක්වා දිදවන මාර්ගය ෙළාත් මාර්ගයක් දලස නම්කර නඩත්තු 
කටයුතු සඳහා ෙළාත් මාර්ග අමාතයංශය දවත දයාමු කිරීම සුදුසු  ව ගරු මන්ී ඊ.දක්.ජී.ප්රියන්ත  
දෙදර්රා මහතා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී නාලක සුදත් ශ්රී දහවමොල 
මහතාදේ සවීරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  
 

II. රත්නපුර දිසවික්කදේ රත්නපුර ප්රාදේශිය දේකම් දකාට්ඨාශදේ 163/දකුණු ගිලීමදේ  වසදම් 
අතුරිය ග්රාමදේ පිිසුම් මාර්ගය අසළ  ැක්දහෝ යන්ත්ර දයාදා ෙතේ කර්මාන්තය සදුකරන අතර 
එම යන්ත්රයක් අනාරක්ෂිත දලස දකාන්ීට් මාර්ගදේ ධාවනය කිරීදම්දී මාර්ගය සවථාන කිහිෙයක 
කැඩී දගාසව ඇති අතර, අතුරිය ගම නාම පුවරුවද කැඩී දගාසව ඇත. දමම හානියට අදාල අලාභය 
දගීමට අදාල ආයතනය හිිකරු එකඟ ී ඇති  ැින් අලාභයට අදාලව සභාදේ කාර්ික නිලධාරී 
ලවා ෙරීක්ෂා කර ඇසවතදම්න්තුවක් සකසව කර දදන දලසත්, ඉදිරියට ෙතේ කර්මාන්තයට අදාලව 
වාහන ධාවනදේදී  මාර්ග වලට හා ප්රදේශ වලට වන හානිය වලක්වා ගැනීම සඳහා මැණික් හා 
සවවර්ණිභරණ අධිකාරිය දවත දැනුම් දීමක් සදුකිරීමද සුදුසු  ව ගරු මන්ී අනුර ප්රභාත් අමරවංශ 
මහතා , හා ගරු මන්ී ප්රියන්ත දෙදර්රා මහතා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු 
මන්ී අනූෂ ිරාේ මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදි.  

 

 
III. ගිලීමදේ උෙ කාර්යාලය තුළ ඇති ආයුර්දේද ද දහත් ශාලාව, මහජන පුසවතකාලය, දනාදිරන 

කසළ එකතු කිරීදම් මධයසවථානය , ආදී දදනිකව දසවවය කරන පිරිසව සඳහා ොනීය ජල ෙහසුකම් 
හා දසෞඛය හා සනීොරක්ෂක කටයුතු දවනුදවන් දම් දක්වා භාිතා කළ ජලය ල ාගනු ලැබුදේ 
අසල තිබූ උේෙත් මාර්ගදයන් වුවද නියඟ කාලවලදී එම ජල උේෙත් සීදි කාර්යාලයට ජල 
ෙහසුකම් දනාමැති ීම නිසා කාර්යය මණ්ඩලය අෙහසුතාවයට ෙත්දේ. එම අෙහසුතාවය වළක්වා 
ගැනීම සඳහා ජලය ඇති සවථානයකින් ළිදක් කො සවිර ජල මාර්ග ෙේධතියක් සකසව කර ගැනීම 
තුළින් දමම ජල ගැටළුව ිසඳා ගැනිමට හැකියාව ඇත. දමම ජල ගැටළුව සභා උෙකාර්යාලයට 
ෙමණක් දනාව ඒ අවට ඇති නිදවසව කිහිෙයකටද  ලො ඇත. එම නිසා ඔවුන්දේද ජල ගැටළුවට 
සහනයක් දලස සවිර ළිඳක් කො ජල ෙේධතියක් සකසව කර ගැනීම සුදුසු ගරු මන්ී සමන්ොිත 
මහතා සවිර කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී ලිත් ද ෝතුංග මහතාදේ සවිරත්වදයන් 
ඒකමතිකව සභා සම්මත  කරන ලදී.  
 

IV. ිසේ ජල දයෝජනා ක්රමය යටදත් ෙළුදු කරන ලද මාර්ග දම් වන ිට අ ලන් තත්වයට ෙත්දවින් 
ෙවතින නිසා  දවනුදවන් සභාදේ තැන්ෙත් කර ඇති ඇෙ මුදේ දයාදාදගන පිළිසකර කිරීම සඳහා 
සුදුසු  ව ගරු උෙ සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව එම දයෝජනාව ගරු මන්ී ඉන්රාණී 
මැණිදක් මහත්ියදේ දේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  

• මලංගම සමනළ උයන මාර්ග ෙේධතිය 
• රයිෆේ දර්න්ේ මාර්ගය 
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• අට්ටාලවත්ත මාර්ගය 
• ඇේ ට් වත්ත  දෙෂර් ොර්ක් මාර්ගය 
• සඳමේයාය මාර්ග ෙේධතිය 
• මලංගම ප්රජා ශාලාව මාර්ගය 
• වළදුර මාර්ගදේ දකටි මාර්ගය 
• ආරිේදදගාඩ මාර්ගය 
• ඇේදලදගදර මාර්ගය 

• අට්ටාලවත්ත සට ෙැරණි දුම්රිය මාර්ගය ෆාම්ගාර්ඩන් දක්වා 
• ක්ලැරන්ඩන්වත්ත මාර්ගය 
• අමුතාදගාඩ ප්රධාන මාර්ගය 
• අමුතාදගාඩ සුසානභුිය මාර්ගය (3 වන ෙටුමඟ) 
• අමුතාදගාඩ කරපිංච චක්වා මාර්ගය 
• කැටියන්ෙේල දේවාදලගාව දක්වා ොර 
• කැටියන්ෙේල වැේලම් ර වත්ත මාර්ගය 
• අමුතාදගාඩ කුරුදුවත්ත මාර්ගය 

• කහංගම මනනදගවත්ත මාර්ගය 
• කහංගම ගඟ දදසට යන ොර 
• දගාළුවාිල මුදියන්දසව මාවත 

 
V. හදිස ආෙදාවන්ට ලක්ව ඇති ෙහත සඳහන් මාර්ග පිළිසකර කර ගැනීම සඳහා ගරු ආණ්ඩුකාර 

තුමාදේ අනුමැතිය ල ා ගැනීමට සුදුසු  ව ගරු උෙ සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම 
දයෝජනාව ගරු ටී. දේමතිලක මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  
(ඇමුණුම් 01 ) 
 

VI. ප්රාදේශීය සභා  ල ප්රදේශය තුළ නිවාස හා නගර සංවර්ධන ආඥා ෙනත ක්රියාත්මක වන ප්රදේශයක 
ඉඩම් සැලසුම් ,ඉඩම් අනුද දුම් සැලසුම් හා දගාඩනැගිි සැළසුම් ෙරීක්ෂා කිරීම, අනුමත කිරීම 
පිළි ඳ අතුරු වයවසවථාව අනුමත කිරීම සුදුසු  ව ගරු උෙ සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, 
එම දයෝජනාව ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත කුමාර් මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා 
සම්මත කරන ලදී.  
 

VII. 2020.06.15 දින සට  ආයුර්දේද ඖෂධ ද දහත් ශාලාදේ සවදේච්ඡා දසවවදේ දයදි සටින 
ඩබ්ලිේ.රසති හංසකා ිදේසංහ  දමනිය  තමන් දිගු කාලයක් තිසවදසව  දසවවය කර ඇත්  වත්, 
දැනට පුහුණු කාලයක් ල ා දී ෙැිදණන දිනට දහෝ දීමනාවක් ල ා දදන දලස ඉේලීමක් කර 
ඇත.ඒ අනුව ආයුර්දේද ද දහත් ශාලාව සඳහා සවිර  කම්කරුදවකු දනාමැති  ැින් හා ඖෂධ 
සංදයෝජක දනාමැති අවසවථාවලදී දවදය නිලධාරී තුියදේ අධීක්ෂණය යටදත් සදුකරන  ැින් 
දමම අයදේ දසවවය ආයතනයට ඵලදායි දලස දයාදා ගැනීම සඳහා ෙැිදණන දිනට දීමනාවක් 
ල ා දීදම් ෙදනින් දසවවා ගිිසුමක් මත දසවවදේ දයාදවා ගැනීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් 
දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී ිජය ශ්රී ශාන්ත මහතාදේ සවිරත්වදයන් 
ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  

06.කාරක සභාවල වාර්තා 

 
2023.02.22 වන දින මුදේ කාරක සභා වාර්තාව සම්මත කිරීම සුදුසු  වට ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් 
දයෝජනා කරන ලදුව, ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා ිසන් සඳහන් කරනු ලැබුදේ එහි ඇති ඇතැම් 
දගීම් හා තීරණ සම් න්ධදයන් ෙැහැදිි කර ගැනීමක් අවශය  වයි. ඒ අනුව තීරණ අංක 06, 
07,08,09,11,13 සම් න්ධව ගරු සභාෙතිතුමාදගන් කරුණු ිමසු අවසවථාදේදී කාරක සභාවක්  වට 
ෙත්කරන ලද සභාව දේකම් තුියදගන් හා  අදාල ිෂයන් සම් න්ධ නිලධාරීන්දගන් ඒ පිළි ඳව කරුණු 
ිමසා ෙැහැදිි කර ගන්නා ලද අතර, ඊට අදාල සංදශෝධනයන්ද ඉදිරිෙත් කරන ලදී. ඒ අනුව අංක 13ට 
අදාල වාහන දවන්දේසය සම් න්ධව ිනිිධභාවදයන් කටයුතු කර දනාමැති  ව නිරීක්ෂනය වන 
 ැින් එම දවන්දේස කටයුතු අදහෝස දකාට නැවත  ිධිමත් ප්රසම්ොදන ක්රමදේද අනුගමනය කරින් 
කටයුතු කරන දලස ගරු දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා ෙැවසුදේය. එම තීරණයට අනුව 2023.30.10 වන දින 

මහා සභාදේ නයාය ෙත්රානුකූලව යථාෙරිදි කේ දී ඇති දයෝජනා යටදත්  තීරණ අංක iv හි සඳහන් වාහන 
දවන්දේසයට අදාල අනුමැතිය දනාලැද න  වට තීරණය කරන ලදී. මුදේ කාරක සභාදේ  අංක 08 
යටදත් ඇති 2013 වසදර් සට අත්තිකාරම් පියීමට ප්රමාද ීම සම් න්ධදයන් අප්රසාදය ඵල කළ ගරු 
මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා ෙැවසුදේ රාජය ආයතනයක් දලස මූලය ප්රමාද ීම් සදුීම යහෙත් 
දනාවන  වත් ින් ඉදිරියට දමවැනි දේ සදු දනාීමට නිලධාරීන් වග  ලාගතයුතු  වත් ෙැවසුදේය. 
තීරණ අංක 06 යටදත් සඳහන් ගරු සභාෙතිතුමාදේ දෙෞේගික දේකම් දවත දගීම් කිරීම මාස 
ගණනක් ප්රමාද ීම පිළි ඳවද සඳහන් කළ එතුමා ෙැවසුදේ දමවැනි දගීම් අනුමත කිරීම ගැටළු සහගත 
 වයි. මාසකව ල ාගැනීමට නියිතව ඇති දීමනාවක් එකවර ගැනීම කල දනාහැකි  වයි. දමදසව දිගු 
කාලයක් දීමනාව දනාගැනීම සම් න්ධව දසායා  ැලීම නිලධාරීන්දේද වගකීම  ව එතුමා සඳහන් කළ 
අතර, දමවැනි කටයුතු ඉදිරියට සදුදනාිය යුතු  වද ෙැවසුදේය. අංක 09 හා11 යටදත් සභා අරමුදේ 
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සවථාවර තැන්ෙතුවක් දැමීම සුදුසු  වත්, එය වැඩි දොළී අනුොතිකයක් ල ාදදන  ැංකුවක තැන්ෙත් 
කිරීම සුදුසු  වටත් ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා ිසන් දයෝජනා කරන ලදී. ඒ අනුව මහා සභාදේ 
ඒකමතිකව තීරණයක් අනුව අදාල සංදශෝධනයන්ට යටත්ව 2023.02.22 මුදේ හා ප්රතිෙත්තිකාරක සභාව 
අනුමත කිරීම සුදුසු  ව ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව 
ගරු මන්ී අනුෂ ිරාේ මහතාදේ සවිරත්වදයන් සභා සම්මත කරන ලදී.  
 

07.ලැබීේ හා වියදේ පිළිබඳ මාසික ප්රකා  

    මාසක ආදායම් සාරාංශ වාර්තාව මහා සභාවට ඉදිරිෙත් කරන ලදී.  

08.ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලානේ හා ගරු මන්ත්රීතුමියන්ත්රලානේ කතා 

I. ගරු මන්ත්රී නරාහාන්ත්ර ශ්රියන්ත්රත මහතා 

ගරු සභාෙතිතුමනි අපි  අවුරුදු ෙහක් තිසවදසව මාස හැටක් තිසවදසව දනාදයකුත් තර්ක ිතර්ක කරින් 
අදහසව ප්රකාශ  කළා. අපි එදසව කටයුතු කදළව අපි දගදර ගියත් ඒ සයේලට වගිය යුතු  ැින් අද 
සභාෙතිතුමා නැහැ නිවාඩු ගිහින්ද  අෙරාද ෙරීක්ෂන දදොර්තදම්න්තුදවන් සභාවට ෙැිණියා කියලා 
ආරංියක් තිදයනවා. සභාදේ අෙරාදයක් දවළාද මංදකාේලයක් දවළාද  මං අහන්න කැමතියි.දම් ගැන 
මුින්ම අහන්න හිටිදය මං හිතනවා උෙ සභාෙතිතුමා සවූති කතාදේදී දහෝ එය ෙැහැදිි කරයි කියලා. 

රදට් දම් දවලාදව දලාකු දේශොලනමය වශදයන්  ැලුවාම දලාකු කැළඹිමක් තිදයනවා. 
මහජනතාවත් වයාකූලත්වයට ෙත්දවලා තිද නවා තිදයවා කියනවා නෑ කියනවා තියන්න ඡන්දයක් නෑ 
කියනවා දමදහම කියේදී පුරවැසදයා හැටියට අපිටනම් කියන්න තිදයන්දන් ජනාධිෙතිදකදනක් නෑ 
කියලා තමයි යන්න එතුමා ෙැවසුදේය.   

කාදලන් කාදලට ිිධ රැළි ඇිත් තිදයනවා ෙහුගිය කාදල තාප්ෙවල ිත්ර ඇන්දා ඒ රැළි වලට දමාකද 
වුදන් කියන්න කවුරුත් දන්නවා දැනුත් රැේලක් ඇිත් තිදයනවා ඒ රැේලට දවන දේත්  ලාගතහැකි 
 ව එතුමා ෙැවසුදේය. ලංකාදේ ප්රාදේශිය සභා දකාට්ඨාශ දලස හාර දහසව නවසය දාහතක් තිද නවා. ඒ 
දකාට්ඨාශ  ද දී ගිය ආකාරය දැකගන්න ලැබුණා . අද සභාදේදී මං ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ ගැන කතා 
කරනවා එම දකාට්ඨාශ හාර දහසව නවසය දාහදතන්  එක් දකාට්ඨාශයක් ෙමණයි ජනතා ිමුක්ති 
දෙරමුණට දිනාගන්නට හැකිවුදන් එය ොනදුර නගර සභාදේ එක් දකාට්ඨාශයක් ප්රාදේශිය සභා 
මන්ීවරුන් වරියන් 434ක් ඉන්නවා ලංකාදේම ජනතා ිමුක්ති දෙරමුදණ්. මං දම්ක කියන්න 
දහවතුවුදන් අද ද ාදහාම රැේලට යනවා අපි වැඩ කරන්දන ෙඩි නැතුව , දීමනා නැතුව, එතදකාට ගදම් 
ජනතාව අහනවා ඒදගාේදලා ිතරක් දකාදහාමද දීමනා නැතිව වැඩ කරන්දන්. අන්න ඒකට ෙැහැදිි 
කිරීමක් තමයි මම දම් කරන්දන් .රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාදේ ජනතා ිමුක්ති දෙරමුදණ් මන්ීවරයා 
දීමනාව ගන්දන් නැේද, දවන දකදනක්ද ගන්දන් ඒක දහායලා  ැලුවාම දමාවුන්දේ දීමනාව 
සම්පුර්ණදයන් යන්දන් ෙක්ෂ අරමුදලට ලංකාදේ ඉන්න 434 දදනාදේම දීමනාව යන්දන් ෙක්ෂ 
අරමුදලට. දම් අවුරුදු ෙහට  ෙහදලාසව දහස ගාදන්  ලංකාදේම දකෝටි තිසව නවයක්  ගිහින් තිදයනවා 
අරමුදලට දම් අයට තමන්දේ වැඩ දනාිදේ  කර දදන්නත් පිරිස ඉන්නවලු ඉතින් ොර්ිදම්න්තු 
මන්ීවරුන්දේ දීමනාව හා දම් ප්රාදේශිය සභා මන්ී දීමනා වල එකතුදවන් තමයි අරමුදල ිියන 
12ක්ද 8ක්ද මං දන්නැහැ දවලා තිදයන්දන් එදහමයි. දම්දකන් තමයි දම් ඔක්දකාම නඩත්තු දවන්දන්. 
අපිනම් දේකම්තුමා හරහා දම් දිමනාව ෙමණයි ගන්දන් දම්දකන් දකාන්ත්රාත් කරන්දන් නැහැ දවන 
යටි ක්රමයකින් හම්  කරන්දනත් නැහැ කරන්න දදන්දනත් නැහැ. අපි ඒකට ිරුේධ  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය. අපි හෘද සාක්ෂියට ිරුේධව ජනතා මුදේ අවභාිතා කරන්දන් නැහැ හැ ැයි ඔෆීෂියේ 
රුපියලක් හරි එන්න තිදයනවා නම් ගන්නවා. රැේල දනාදවයි ඕනි යථාර්තයට මුහුණ දදන්න ඕනි 
කියලා දම් රට නිවැරදි දිශාවට යන්න නම් නිවැරදි පිරිසක් ෙැිණිය යුතු  ව එතුමා සඳහන් කදළවය.  

අදප් රදට් දැන් ඉන්න නායකයාට තිදයන්දන් ජනතාවත් එක්ක දවරයක්  වත් ජනතාව ෙැන්නුව 
අන්තිමට ඒ දවරය පිරිමහන්න කටයුතු කරන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. සභාවට නැවතත් ඒමට 
හැකියාවක් ලැබුදනාත් මීට වඩා වගීදමන් හා වගකීදමන් වැඩ කටයුතු කළ යුතුයැයි එතුමා ෙැවසුදේය.   

  

II. ගරු මන්ත්රී ටී.නේමතිලක මහතා 

අවසන් සභාව කියලා හැදමෝම කියනවා. දම් 19න් ෙසවදසව අදප් තනතුරු අදහෝස දවනවා කියලයි 
දැනගන්නට ඇත්දත් එදහම වුදනාත් දම් සභාදව කතා කරන අවසන් සභාව වන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
මම ආෙහු ඡන්දද ඉේලන්න  ලාදොදරාත්තුවක් නැහැ නාම දයෝජනාවලට අත්සන් කදළත් නැහැ. 
නමුත් දේශොලන කටයුතු වලට සම් න්ධ දවලා වැඩකරනවා.  

1997 මාර්තු මාදස තමයි මම දම් සභාව නිදයෝජනය කදළව.අවුරුදු ිස ෙහක් තිසවදසව මදේ 
දකාට්ඨාශදේ ජනතාවට දකාන්දේස කඩන්නැතුව දසවවය කළා.මට සතුටු දවන්න පුළුවන් ජනතාවට 
මට හැකි ෙමණින් මදේ කාලය තුළ ඉටු කළා කියලා. අපිට තවත් වැඩි කලක් දසවවය කරන්නට කාලයක් 
දනාමැති නිසා දවනත් දකදනකුට අවසවථාව ල ාදුන්  ව එතුමා සඳහන් කදළවය.  
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මට ිශාල වශදයන් දසවවය කරන්නට සහදයෝගය දුන් පිරිසක් ඉන්නවා මං හිතන්දන් දම් අවසවථාව 
මදේ යුතුකම ඔවුන්ට සවතුතිය පුදකරන්නට අවසවථාවක් කර ගතයුතු  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 1997 
රත්නපුර ආසනදේ හිටපු ආසන සංිධායක තුමා වන නාලන්ද එේලාවල මැතිතුමා සහිෙත් කරන්න 
ඕදන්. මට අදප්ක්ෂකත්වය ල ාදුන්දන් එතුමා. එදා සට අද වන දතක් සට රත්නපුර දිසවීක්කදේ ආසන 
සංිධායක වරුන්ට සවතුතිවන්ත වන  වත්, ඔවුන්දේ සහදයෝගය දනාමදව එතුමාට හිි වුන  ව එතුමා 
සඳහන් කදළවය. ජනතාව වරමක් දුන් නිසා තමයි මට දම් දසවවාව කරන්න හැකියාව ලැබුදන්.සභාෙතිවරු  
තිදදදනක් යටදත් මට දසවවය කරන්න හැකියාවක් ලැිලා තිදයනවා.  න්ුල එසව කරිට මැතිතුමා, 
නිහාේ අමරසංහ මැතිතුමා , සුදත් දිසානායක මැතිතුමා  යටදත් වැඩ කරලා තිදයනවා .ඔවුන්දේ 
සහදයෝගය දනාමදව ලැිලා තිද නවා. වචනදේ ෙරිසමාප්ත අර්ථදයන්ම ජනතාවට අපි දසවවයක් 
සදුකර තිද න  ව එතුමා ෙැවසුදේය. අපි හම්  කරගත්ත දදයක් නැහැ නමුත් අපි ජනතාවදේ ප්රසාදය 
ලැිලා තිදයනවා. සෑම අවසවථාවකම සභාදේ සටි නිලධාරීන් සහදයෝගය ල ා දී තිද නවා. ඒ අයටත් 
සවතුතිය දගෞරවය පුද කර සටිනවා. නැවත සභාවකදී හමු දනාවුනත් දෙෞේගිකව හමුීම් සදුියහැකි 
 වත් , එදතක් සයළුම දදනාට ආයුද ෝවන් කියා එතුමාදේ අදහසව ප්රකාශ කිරීම අවසන් කරන ලදී.  

III. ගරු මන්ත්රී නක්.නිනරෝෂන්ත්ර ලක්මාල්ද මහතා 

එළදෙන ෙළාත් ොලන මැතිවරණයට නාම දයෝජනා සඳහා මම අත්සන් කදළව නැහැ. 2007 දී දිසවික් 
නායකයා වන දජෝන් දසදනිරත්න ඇමතිතුමාදගන්  අපි දේශොලනයට පිිසලා ශාකා සිති ආරම්භ 
කර ඒ තුළින් 2018 ෙළාත් ොලන මැතිරණයට ඉදිරිෙත්දවලා ඡන්ද 2747 න් ඡන්ද 1500ක් අරන් 
කැටියම්ෙේල දකාට්ඨාශය ජනතාව මහජන නිදයෝජිතදයක් දලස දම් සභාවට ෙත්කරලා එේවා. 
නමුත් දම් අවුරුදු ෙහතුළ දම් ජනතාව දවනුදවන් මම යුතුකම් ඉෂවඨ කළා කියලා තමයි මම හිතන්දන්. 
ප්රාදේශිය සභා මන්ීවරු හිටියත්, ොර්ිදම්න්තු මන්ීවරු සටියත් මදේ දකාට්ඨාශදේ අඩුොඩු රැසක් 
තිබ්ල ා ඒවා දවනුදවන් මැදිහත් ී කටයුතු කළා. ොනීය ජල ගැටළුව දකාට්ඨාශදේ ෙැවතුනා එය වාසු 
දේව ඇමතිතුමාදේ අමාතයංශය මගින් ඉටුකර ගැනීමට හැකිවු  ව ගරු මන්ීතුමා ෙැවසුදේය. නිවාස 
දනාමැති පිරිසට නිවාස 4ක් හදලා දුන්නා. මම තාමත් ඉන්දන්  කුලී නිවසක මට කරගත් දදයක් 
දනාමැති  වත් එතුමා ෙැවසුදේය. දැනට සභාෙති පුටුදේ සටින ජානක පුෂවෙකුමාර උෙ සභාෙතිතුමා 
තමයි මට නාමදයෝජනා අත්සන් කිරීමට අවසවථාව සළසලා දුන්දන් මම දම් අවසවථාදේදී ඒ ව 
දගෞරවදයන් සහිෙත් කරනවා.ඒ නිර්දේශය මත තමයි රංජිත්  ණ්ඩාර මැතිතුමා තමයි මට නාම 
දයෝජනා දදන්න තීරණය කදළව. අදප් තිද න සමාජ ක්රියාකාරී වැඩපිළිදවළ පිලී ඳව දැකලා තමයි 
ඔවුන් ඒ තීරණ ගනු ලැබුදේ.  

අපි දමාන මතිමතාන්තරවල සටියත් ගරු සභාෙතිතුමා ප්රමුඛ කාර්යය මණ්ඩලය උදේ උෙකාර කරපු 
අවසවථාවන් තිබුණා මට දකාදරෝනා වැළදුන අවසවථාදේදී අදප් ප්රාදේශිය සභා  සුභසාධක සංගමදයන් 
ශාන්ත මන්ීතුමා ගරු සභාෙතිතුමා , උෙ සභාෙතිතුමා රංජිත් ධර්මකීර්ති මන්ීතුමා ඇතුළු සයළුම 
දදනාදේ සහදයන් මට ඒ අවසවථාදේදී ල ාදුන්  ඩු මේල ඉතාමත් වටිනා දදයක් වු  ව එතුමා සඳහන් 
කදළවය. ඒ අවසුථාදේදි මට උදේ උෙකාර කළ සයළුම දදනාට තම සවූතිය පුදකර සටින  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  

දේමතිලක මන්ීතුමා ෙැවසූ ආකාරයට ෙළාත් ොලන ඡන්දය දනාෙවත්වා කාලය දීර්ඝ දනාකළ දහාත් 
දම් මස 19 වන දින සභාදේ කාලය අවසන්ී ිසදරනවා. එදසව වුදනාත් මම දම් කතා කරන අවසන් 
අවසවථාවයි. එම නිසා දම් අවුරුදු ෙහ තුළ දමම දේශොලන ගමන යන්නට උදේ කළ ගරු සභාෙතිතුමා , 
ගරු උෙසභාෙතිතුමා , ගරු මන්ීවරුන් හා දේකම්තුමාය ප්රධාන නිලධාරීන්ටත් ීි ලාම්පු සි කිරීම 
සඳහා සහදයෝගය ල ා දුන් අනුර සදහෝදරයාටත් සවූතිය ප්රකාශකරින් තමන්දේ අදහසව ප්රකාශ කිරීම 
අවසන්  කරන ලදී.  

IV. ගරු මන්ත්රී අනුර ප්රභාත් අමරවං  මහතා 

දම් අවසවථාදේදී සභාදේ ුර කාලය දමම මස 20දායින් ෙසුව අදහෝස ී ගියදහාත් නැවත අලුතින් 
පිරිසක් ෙත්කර ගැනීම සඳහා ෙළාත් ොලන ඡන්ද ිමසීම ෙැවත්ිය යුතුයි. අපි ිශවවාස කරනවා නීතිදේ 
ආධීෙතයට අනුව මැතිවරණය ෙැවත්ීමට කටයුතු කරයි කියලා . දමම මැතිවරණයට නාම දයෝජනා 
අත්සන් කළ නිවාඩු පිට සටින රජදේ දසවවකයන් පිරිසක් සටිනවා. නිශවිතව දිනයක් වකවානුවක් 
දනාකියා ඔවුන්ව අමාරුදේ දාපු  වක් තමයි දප්නන්න තිදයන්දන්. මීට වඩා  ලයක් තිබුණු ොලකදයා 
ඵලවා හරිපු ඉතිහාසයක් අදප් රදට් තිදයන්දන්. ජනතා මතයට ෙයින් ගහලා මැතිවරණ කේ දාලා ඔය 
හමුදා නිලධාරීන් කිහිෙ දදදනකුට අවශය ෙරිදි කටයුතු කිරීදම් හැකියාවක් දනාමැති  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  

දම් අවසවථාදේදී මම දශෝකය ප්රකශ කරනවා නිිතිගල ආසනදයන් දමවර මැතිවරණය ඉදිරිෙත් ී සටි 
නිමේ අමරසංහ සදහෝදරයාදේ අභාවයට .එය දකාළෙ තිබුණු මැතිවරණය ෙවත්වන දලසට  ල 
දකදරනු උේදඝෝෂණදේදී එතුමා හදිසදේ අභාවයට ෙත් වූ  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. ජනතාවාදී 
ොලනයක් උදදසා මැතිවරණයක් ෙවත්වන දලස ඉේලින් ඉදිරියටත් අපි ජනතාව දවනුදවන් 
උේදඝෝෂන වයාොර වලට සහභාගී වනවා. ජනතාව ඒකරාශි කරනවා අපි දමය අවසන් කරන්දන් 
මැතිවරණයක් ෙැවැත්ීම සඳහා ආණ්ඩුවට  ල කරින් ක්රියාත්මක වුවාට ෙසුව  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  

දරාහාන් මන්ීතුමා ෙැවසුවා අදප් වැටුෙ යන ිදිය , කන ද ාන ිදිය පිළී ඳව  ොලනය දවන්දන් 
දකාදහාමද කියලා . දැන් එතුමාලට මාතෘකාවක් හැදිලා තිදයනවා. ජනතා රැේල දකායි ෙැත්තටද 
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කියලා අමුතුදවන් කියන්න ඕනි නැහැ.රදට් ප්ර ල ිෙක්ෂය දලස මාලීමාව ෙැත්තට ඇිත් තිද න  වත් 
කවුරු දකාදහාම කිේදවාත් ජනතාව තම ෙක්ෂයට ෙැත්තට ඒදම් රැේලනතර කළ දනාහැකි  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය. වෘත්තිකයන් ිශවව ිදයාල ආචාර්යයවරුන්  දම් ිදරෝධතාවන්ට එයි කියලා හිතුදව නැහැ 
නමුත් ඔවුන් ජනතාවදේ පීඩනය දවනුදවන් දහට දවදසවත් ොරට  ැහැලා ිදරෝධතාවය දක්වන  ව 
එතුමා ෙැවසුදේය. දරාහාන් මන්ීතුමාට කියන්න තිදයන්දන ෙැහැදිි කිරීම් අවශය නැහැ. එතුමාදේ 
කතාදවන් ෙැහැදිි වුනා අදප් ෙක්ෂය ජයග්රහනය දකායි ෙැත්තටද යන්දන් කියලා. ඉදිරිදේදි මන්ීුරය 
සඳහා ෙක්ෂ ප්රතිෙත්ති දලස දවනත් දකදනකුට අවසවථාවක් ල ා දීමට කටයුතු කරන්දන්නම් එයට ඉඩදී 
තමන් ඉවත් වන  වත් මන්ීුරය  ලාදගන  දේශොලන කටයුතු දනාකරන  වත් එතුමා ෙැවසුදේය. 
අදප් වැටුෙ ෙක්ෂ අරමුදලට යනවා අරමුදල පිළි ඳව ජනතාවට ිනිිධ භාවදයන්  ඉදිරිෙත් කර ඇති  ව 
එතුමා ෙැවසුදේය. දේශොලන කටයුතු ජනතාව දවනුදවන් ඉදිරියටත් සදුකරන  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  

V. ගරු මන්ත්රී අනූෂ විරාජ් මහතා 

ඡන්දය පිළි ඳ කතා කරනවා මම දම් කේෙනා කරන්දන් දම් අවසවථාදේදී ජනතාව ෙත්දවලා තිද න 
ආර්ික ප්රශවනත් එක්ක ජනතාවට අවශය ඡන්දයද කියලා මට ප්රශවනයක්. ජනතාවට අවශය සහන  ඩුිල 
අඩුකරලා ඉසවදකාළ ළමයින්ට දොත් ෙත් ටික ිළ අඩුදවන් ල ා දදන එක තමයි අවශයතාවය ිය 
යුත්දත් .යම්කිස සවථාවරයකට ෙත්දවින් ෙවතින අවසවථාදේදී ඡන්දය තියන්න කියලා අරගල කරනවා. 
රට  ාරගන්න කියන දකාට කවුරුත්  ාර ගත්දත් නැහැ. ඡන්දයක් තිබ්ල ා කියලා ජනතාවට දසතක් 
දවනවද තවත් අටදහසව  ෙන්සයයක ෙමණ පිරිසක් ෙත්කිරීම රටට  රක් දනාදේද යන්න එතුමා 
ෙැවසුදේය.  

දම් අවසවථාදේදී සංචාරකයින් පිරිසක් රටට එන දවලාදේදී  ොරවේ හරසවකර කටයුතු කිරීදමන් ඔවුන් 
එන එකඳ වැළදකන  වත්, දමදතක් කාලයකට රට කරදගන යන පිරිසකට කරදගන යාමට ඉඩ දනාදී 
ජනතාව කුපිත කරින් කටයුතු කිරීම තුළින් තමයි දම් රටට ිනාශයක් සදුවුදන් යන්න එතුමා 
ෙැවසුදේය. ඡන්ද තිබ්ල ා කියලා අටදහසව ෙන්සයයක් ෙත්කරදගන ිනිසවසුන්දග  ඩකට පිදරනවද 
කියලයි මට අහන්න තිදයන්දන. තමන්දේ ආර්ික ප්රශවණ ෙැත්තක තියලා ඡන්දයක් තියන්න කියලා 
ිනිසවසු දේශොලකදයෝ ෙසවදසව යන්දන් ඇයිද කියලා මට හිතාගන්න  ැහැ යනුදවන් එතුමා ප්රකාශ 
කදළවය. 

ොර්ිදම්න්තු මැතිවරණයක් නම් තිබ්ල ට කමක් නැහැ. දකාදහන් දහෝ ආධාරයක් උෙකාරයක්  
ලැද නවානම් අලුතින් ොර්ිදම්න්තුවක් ආවාට කමක් නැහැ. ප්රාදේශිය සභාවක් ආවා කියලා ජනතාවට 
දසතක් දවන්දන් නැහැ. දම් ෙත්වන අට දහසත් රටට  රක් දම්ක ිසදරෝලා දාලා එම දීමනා ටිකත් 
ඉතුරු කර ගැනීම තමයි කළ යුත්දත්. එයින් ජනතාවට භාණ්ඩ හා දසවවා වල යම් සහනයක් ල ා දීමට 
හැකියාවක් ඇතිවන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. අපි ජනතාවට දසවවය කළ  ිනිසවසු ඡන්දයක් තිබුණත් නැතත් 
අපි ජනතාව සමඟ ඉන්නවා. අපිත් නායකදයෝ ෙත්කරලා දොළදව ෙසව කන තත්වයකට ෙත්දවලා 
තිද නවා. නමුත් දැන් ටිකක් සවථාවරදවින් ෙවතිනවා දම් අවසවථාදේදී හැදමෝම ඡන්දයක් ඉේලන්දන් 
ඇයි කියන එක තමයි ප්රශවදණ. අද අවසන් දිනය දවන්න පුළුවන් සභාදේ අදහසව ප්රකාශ කරන. මම අද 
මදේ දෙෞේගික අදහසව තමයි ප්රකාශ කදළව. කැම්ෙසව වලට යන තරුණ ළමයි එකතු කරදගන 
ිදරෝධතා රැළි ෙවත්වින් රට ිනාශ කරන්නට ඇතැමුන් කටයුතු කරන  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  

 අවුරුදු ෙහක් තිසවදසව අපි එකට වැඩ කටයුතු කළා අද ඇත්තටම කණගාටුයි දේෂවඨ මන්ීවරදයක් ප්රකාශ 
කළා තමන් සහභාගී වන අවසන් සභා වාරය දමය  ව මම එතුමා එක්ක වැඩකටයුතු කරලා තිද නවා. 
අපිට ආයිත් හමුදවන්න ලැද යිද කියා දන්දන් නැහැ. අපි ශ්රී ලංකා නිදහසව ෙක්ෂ  සයළුම මන්ීවරුන් 
දවනුදවන් යම්කිස වරදක් වුවානම් සමාව ඉේලා සටින  වත් ෙවසින් එතුමා සැමදගන් සමුගන්නා  ව 
ප්රකාශ කදළවය. 

VI. ගරු මන්ත්රී ඉන්ත්රදික ලක්ෂවමන්ත්ර විතාරණ මහතා  

ගරු සභාෙතිතුමනි මම එක දවසක් මුහුදු දවරළට ගියා ඒ දවලාදේ එකපිට එක රැළි ඇිත් ඒ සයේලම 
දවරදළව වැදී ිඳී ගියා . ඒවදේම ඔය රැළිත් එදසවමයි දැන් ඒ රැේල ිඳිලා ඉවරයි. අදවන ිට දම් 
ප්රාද ේශිය සභාව තුළ ආණ්ඩුක්රම වයවසවථාව රැකගන්නවා කියලා දිවුරුම් දීලා තිදයනවා. නමුත් ඔවුන් 
ආණ්ඩුක්රම වයවසවථාවට ෙටහැනිව කටයුතු කරන  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 

ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ මීට දෙරත් කිහිෙ අවසවථාවක  ලය ගන්න උත්සහ කරලා තිදයනවා. සන්නේධ 
අරගල තුළින් ඒ ජනතාව ප්රතික්දෂවෙ කරලා 3%  ැහැලා ඉන්න අවසවථාවක .69 ලක්ෂයක් අරන් ෙත් ී 
සටි ජනාධිෙතිවරයාට දනාදයකුත් කාරනා මත රජය ෙවත්වදගන යෑමට හැකියාවක් දනාලැබුණු 
අවසවථාදේදී දම් ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ  ිසන් දමන්න දහාරකම් කරනවා පිටරට ඉන්න පිරිසට සේි 
එවන්න එො කියලා මතයක් ෙතුරවලා දඩාලර් හිඟයක් ඇති කලා. දම් රදට් දවච්ච දේට ජනතා ිමුක්ති 
දෙරමුණ වගකිව යුතු  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දමම උේදඝෝෂණ වලට ජනතාව ෙහර දදනු ඇතැයි එතුමා 
ෙැවසුදේය. තක්කඩින්ට තක්කඩි කියන්න ඕනි දහාරුන්ට දහාරු කියන්න ඕනි. 

අදවන ිට රුපියල  ශක්තිමත්දවින් ෙවතිනවා. ඉදිරිදේදී  ඩු ිල අඩුදවනවා. ජනතා ිමුක්ති 
දෙරමුණට දම්වා  ලන් ඉන්න  ැරුව සටින  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ගරු රනිේ ික්රිසංහ  ජනාධිෙතිතුමා 
යටදත් රට සවථාවර දවින් ෙවත්න  වත් ඒ තුළින් ජනතාවට යහෙතක් දේවායි ෙතින් තම අදහසව 
ප්රකාශ කිරීම අවසන් කරන ලදී.   
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VII. ගරු මන්ත්රී රංජිත් ධර්මකීර්ති මහතා 

මම හිතන්දන් අද අදප් අවසාන දවස . අපි මුින්ම සභාවට ෙත්වුදන් 88/89 කාලදේ ඒ දවනදකාට 
ජනතා ිමුක්ති දෙරමුදන්  කල ල කාලදේ. ගරු වන්නිආරච්ි මැතිතුමාදේ ඉේලීමට අනුව 
දේශොලනයට ආවා .ප්රාදේශිය සභාවට ඉේලා දත්රී ෙත්වුනා . දදවන වරටත් හපුගසවතැන්න ඩිිසන් 
එදක්ම ජනතාවදේ කැමැත්දතන් ෙත්වුනා.  

දමවර දේශොලනය එන්දන් නැහැ කියලා සටිදේ නමුත් නැවත ගරු සභාෙතිතුමා, උෙ සභාෙතිතුමා හා 
තවත් මන්ීවරුන් කිහිෙ දදදනකුදේ සාකච්ඡාදවන් අනතුරුව නැවත නාම දයෝජනා සඳහා අත්සන් 
ත න ලද  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දේශොලනය පිළි ඳව කළකිරීමක් දනාමැති  වත්, දේශොලනික 
වශදයන් ෙක්ෂය කඩා වැටී තිබූ අවසවථාවක නැවත දොදහාට්ටුව ලාංඡනදයන් නව ෙක්ෂයක් පිහිටුවින් 
අවුරුදු කිහිෙයක් ඇතුලත් ිශාල ජයග්රහණයක් අත්කරගත්  වද එතුමා ෙැවසුදේය. 78 සාෙය කියා කතා 
කරනවා නමුත් එදා රට තිබුණු තත්වයයි අද තත්වයයි  ලේදි ඒ කතාව සාධාරණ දනාවන  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය . අදවන ිට රත්නපුරදේ තිද න කාෙට් ොරවේ ප්රමාණය. ඒ වාදේම රත්නපුර මහ දරෝහදේ 
අද තත්වය පිළි ඳව  ැිය යුතු  වත් දම්වා කදලන් කාදලට යම්කිස තත්වයකට දේන්න අදප් ෙක්ෂ 
කටයුතු කර ඇති  වත්, ඒවා ගිනිතියලා කා ාසනියා කරන්න තවත් පිරිසක් සටි  වත් එතුමා සඳහන් 
කදළවය. අදප් රදට් සමසවථ ආර්ිකයම ිනාශ කදේ දම් ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ  ව ගරු මන්ීවරයා 
ෙැවසුදේය. කෘෂි කර්මාන්තය සම්පූර්ණදයන්ම අඩෙන කලා.මාර්ග ෙේධතිය ිනාශ කළා,ොළම් වලට 
ද ෝම්  තියලා ිනාශ කළා ොන්සවදෙෝමර් ටික ිනාශ කළා ඒ වදේ කටයුතු තමයි දම් හැත්තෑ හදත් 
සාෙය  කියන්දන් දම් ටික තමයි. අවුරුදු දදක තුනක් ආෙසවසට ියා තමයි. නමුත් දකාදරානා 
අවසවථාදේදී දගෝඨාභය මහත්තයා ද දහත් ටික ිඳලා ජනතාවදේ ජීිත දබ්ලරලා දුන්නා. නමුත් ජනතා 
ිමුක්ති දෙරමුණ ගම්වල කිය කියා යනවා දොදහාට්ටුවට ඡන්දය නැහැ කියලා . නමුත් කිස දකදනක් 
දතෝරලා දබ්ලරලා කටයුතු දනාකළ  ව එතුමා ෙැවසුදේය. ඉදිරියට අපි ආවත් නැතත් දම් කටයුතු අලුත් 
පිරිසක් ඇිත් සදුකරදගන යා යුතු ඉව එතුමා ෙැවසුදේය. දරාහාන් මන්ීතුමා ෙැවසූ ගේලෑේල 
උෙකාර්යාලදේ දත් ෙැළ සටුීදම් කටයුතු සම් න්ධව සම්පුර්ණ අධීක්ෂන කටයුතු සදුකරන්දන් මම. 

වසර ගණනාවක් අපි එකතුදවලා කටයුතු කළා. අපි ෙසුගිය සභා ුර කාලදේ මන්ීවරු 22 ක් සටින 
කාලදේ ෙක්ෂ දේදදයන් දතාරව ඉතාමත් එකමුතුකින් වැඩකටයුතු කළා. නමුත් දමවර 36 දදදනක් 
සමඟ කටයුතු කළ දමම කාලදේ ිිධ වු ප්රශවණ ඇති වුනා එකමුතු කමක් දනාතිබුණු   ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  දමම සභාදේ දී කතා කරන්න ඇතැම් අය දන්දන් නැහැ. සභාවක හැසරිය යුතු ආකාරය 
දන්නැහැ වට්ටි අම්මලා වදේ සමහරු කෑදකෝ ගහනවා. සභාදේ ගරුත්වය තියා ලන්දන් නැහැ. අදේ 
අම්මා තාත්තදේ දකාච්චර වැරදි තිබුණත් ඒ වා පිටට කියා අෙහාස කරන්දන් නැහැ. ඒවා අභයන්තරදේ 
ිසඳගන්න ඕනි. ඇතැම් අය එදහම නැහැ දෆවසව බුක්වල සමාජ මාධය ජාලා වල දාලා රත්නපුර ප්රාද ේශිය 
සභාදේ ගරුත්වය නැතිකළ  ව එතුමා ෙැවසුදේය. දම් සභාව අදප් අම්මා තාත්තා දලස සතා කටයුතු 
කළා නම් දහාඳයි කියලා කියන  වත්, ිදේචනදයන් හැදඳන අවසවථා තිබුණත් ඇතැම් ිට ිදේචනය 
නිසා ප්රශවණ ඇතිවුන  වත් ිදේචනය කරන පිරිස 100%ක්ම නිවැරදි අයමද යන්න සතිය යුතු  වත් 
එතුමා ෙැවසුදේය. අපි 36ක් සටියා  ඇතැම් අය හැදරන්නට ද ාදහෝ දදනා අපි සමඟ සුහදව කටයුතු කළ 
 ව එතුමා ෙැවසුදේය.  

මන්ීවරුන්දේ සු  සාධක සංගමදේ වාර්තාවක් ඉේලා තිබුණා නමුත් ඒක අද දදන්න  ැරි වුනා දින 
දදක තුනක් ඇතුළත එම වාර්තාව ල ා දීමට කටයුතු කරනවා. නැවත වතාවක් සභාවට එන්නට 
හැකියාවක් ලැබුදණාත් සහදයෝගදයන් වැඩකරමුයැයි ෙවසින් එතුමාදේ අදහසව ප්රකාශ කිරීම අවසන් 
කරන ලදී.  

VIII. ගරු මන්ත්රී විජය ශ්රී  ාන්ත්රත මහතා 

 අද සභාදේ කටයුතු සුහදව සදුකර දගන යාමට අවසවථාව සැලසුනා. සභදේ දවන දේවේ පිළි ඳව 
අවද ෝධදයන් කටයුතු කිරීම දහාඳයි. මුදේ කාරක සභාදේ හිටියත් අදනකුත් කිටුවල හිටියත් අපි ඒවා 
පිළී ඳව ිනිිදභාවදයන් කටයුතු කළා. දොදහාට්ටුව ෙක්ෂය ිදියට අපි කැමතියි  ෙළාත් ොලන 
මැතිවරණය කේ දනාදමා තිදයනවානම්නමුත් මැතිවරණයක් තියන්න ඕනි අවසවථාවක් දනදවයි. මීට 
කින් දමය තියන්න තිබුදණ දකාදහාම නමුත් දම් කාලදේ ිනිසුන්ට දවන ප්රශවණ තිදයන්දන් .ඔය 
මැතිවරණය තියන්න කියලා කෑගහන ජනතා ිමුක්ති දෙරමුණ ෙවා ඡන්දය තියන්න කැමැත්තක් 
දනාදක්වන  ව දප්නවා. ඇතැම් ෙක්ෂ නායකයින් ඡන්දය දනාත න දලසට දහාර රහදසව ප්රකාශ කරන 
 වට ජනාධිෙතිතුමා ොර්ිදම්න්තුදේදී කරනු ලැබු කතාදේදී දත්රුම් ගිය  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  

ගමක් ගමක් ගාදන රැසවීම් ෙවත්වාදගන ගියාට ගහක් ගහක් ගාදන් දකාඩි එේලා තිබුණට ඡන්දය 
දනාලැද න  ව එතුමා ෙැවසුදේය. රතුොට දකාඩිය දවනුවට දරෝසොට දකාඩිය තමයි එේලන්දන් 
එදහම තමයි දැන් 3% වැඩි කරගන්න උත්සහ කරන්දන්. මම ඇත්තටම තනියම හිතනදකාට හිදතනවා 
ඇත්තටම ජාතික ජන ලදේගයට  ලය එනවානම් දහාඳයි කියලා දමාකද ජනතාව ඉේලන දේ 
ලැද යිද කියලා  ලන්න මම කැමතියි. නමුත් ආණ්ඩුවක් හඳන්න  ැහැ ෙළාත් ොලන මැතිවරණයක් 
ජයග්රහණය කරලා. දම් මැතිවරණ වලදී ඔය ෙක්ෂය ඉතිහාසදේ ඉදලම දමාකක්ද කදළව කියලා අපි 
දන්නවා. ෙළාත් සභා 81 දී එේදී ෙලාත් සභා ිදරෝධී කියලා කටයුතු කළා  ශ්රී ලංකා නිදහසව ෙක්ෂයත් 
ෙළාත් සභා ිදරෝධිව තමයි එවකට සටිදේ.  එක්සත් සමාජවාදී දෙරමුණ කියලා අදනකුත් වදම් ෙක්ෂ 
එකතුදවලා කණ්ඩායමක්  දගාඩනැගුණා .ඒ දවලාදේ ඒ කණ්ඩායදම් හිටපු ිදේකුමාරතුංග ෙවා 
ඝාතනයට ලක්වුණා . ඒ දක් හිටපු ප්රාද ේශිය නායකයින්ට ෙවා තර්ජන තිබුණා. ඒ කාදේ එක්සත් 
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සමාජවාදී දෙරමුණට වැඩ කළා මදේ දදදවනි මැතිවරණය ඒක .ඒ අවසවථාදේදී රෑට ජනතා ිමුක්ති 
දෙරමුදණන් රෑට එනවා මාව දහායාදගන  හමුදාදවනුත් එනවා දහායාදගන ඉතින් අපි කැදේ හැංගිලා 
තමයි හිටිදේ. අද තිදයන දේශොලන තත්වයත් එක්ක රට තිබුණු හැටි පිළි ඳව අමතක දවනවා. දම් 
අවුරුදු 70 පිළි ඳව කතා කරන ිට අවුරදු 30ක්ම අයින් කරන්න ඕනි. දවනම උසාියක්, දොලීසයක් 
දවනම ආණ්ඩුවක් ෙවත්වාදගන ගියා උතුරු නැදගනහිර ප්රදේශයන් වල. සටන් ිරාම අවසවථාදේ අපි 
යාෙනදේ ගිය අවසවථාවක හමුදා කඳවුරට හැදුනුම්ෙත දෙන්නලා යන්න ඕනි. ඒ වදේම් එේ.ටී.ටී .ඊ එදක් 
හමුදාවටත් හැදුනුම්ෙත් දෙන්නලා තමයි යන්න ඕනි දවලාවක් තිදයනවා ගිහින් එන්නත නමුත් අපිට 
දවලාට එන්න  ැරිවුනා ඒ අවසවථාදේදී එවදලම් දඩ ගැහැේවා.දවනනම ොලනයක් දගනිච්චා. 88/89 
කාදල තව අවුරුදු දදකක් අඩු කරන්න ඕනි. ඊට ෙසවදසව 83 කළු ජූිය. රදට් ප්රශවණ පිළි ඳව නායකදයා 
කතා කළා ඇතැම් අයදගන් වැරදි දවන්න ඇති දගෝඨාභය මහත්තයා  ඳු අඩු කරන දකාට දහාඳයි. රදට් 
ෙවතින තත්වය හමුදේ තාවකාිකව  ඳු වැඩි කරනවා ඒ අවසවථාදේදී කෑ ගහනවා.  දු වැඩි කිරීම 
දහාඳයි කියලා කියනවා දනදවයි. නමුත් ආර්ික තත්වය දගාඩනැගිම සඳහායි දම් කටයුතු කරන්දන.  

ඕනෑම අවසවථාවක මැතිවරණයට මුහුණ දීමට අපිට හැකියාව තිද න  වත්, දම් අවසවථතාදේදී ෙැහැදිි 
මතයක් ජනතාවදගන් ල ා ගැනීමට හැකියාවක් නැති  ව එතුමා ෙැවසුදේය. මහත්මා ගාන්ධි තුමා ෙැවසු 
ආකාරයට සතයට මුහුණ දිය හැක්දක් ෙර්දේෂනදයන් ිස  අරගලදයන් දහෝ තර්කදයන්  දනාවන 
 වයි .යන්න එතුමා ෙැවසුදේය. දමහි එන්දන්ම ිකෘති ප්රතිඵලයක් එදසව සදුීම තමයි  ලාදොදරාත්තුව 
ජාතික ජන  ලදේගයට හා අදනකුත් ෙක්ෂ වලට.ජනතාව  ලාදොදරාත්තු වන දම් මන්ී ුර 
ප්රමාණයන් අඩුකර දකාට්ඨාශ සීමා නීරනයන් සමඟ එනවානම් දහාඳයි කියන මතදේ තමයි මම නම් 
ඉන්දන්.  

රාජය මැණික් සංසවථාව  ැදකෝ යන්ත්ර දයාදලා මැණීක් නිධී ල ා ගැනීම දහවතුදවන් ිශාල ෙරිසර 
හානියක් සදුදවනවා. මේවල දප්රේශදයත් ිශාල දලස තිදයනවා. දගාඩදවල ප්රදේශදේ අළුතින්ම හඳපු 
ොර ගිලා  ැසීමවලට ලක්වුනා .ෙතේ කර්මාන්තය සදුකිරීම සම් න්ධව ිදරෝධතාවක් දනවයි දම් 
කියන්දන . දමවැනි කැනීම සඳහා එකවර අනුමැතිය ල ා දීම සම් න්ධව ෙරීක්ෂනයක් සදුකර කටයුතු 
කළයුතු  වත්, දම් සම් න්ධව ෙසු ිෙරමක් සදුකරනවාද යන්න දසායා  ැිය යුතුය. කළුගදේ ජලය 
භාිතා කරින් ොනීය ජලය සෙයා ගන්නවා. කළුගදේ ජලය සෑම අවසවථාවකම දමම අිධිමත් මැණික් 
ගැරීම දහවතුදවන් අපිරිසදු තත්වයට ෙත්දවනවා. ගඟ දදෙස ඉවුර කඩා හැලී ොරිසරික ිනාශයන් 
සදුදවනවා. දම් පිළී ඳව  ලධාරීන් එක්ව සාකච්ඡා කර  දමම කර්මාන්තයත් සුරක්ෂිත වන අයුරින් 
ොරිසරික සුරක්ෂිතභාවයත් රකිින් කටයුතු කිරීම සුදුසු  ව ගරු මන්ීවරයා ෙැවසුදේය.  

අද රැසවීම අවසාන එකද කියන්න සවීරවම කියන්න දන්දන් නැහැ. ඒවා  ලධාරීන් ිසන් ගන්නා තීන්දු 
තීරණ  වත්, දකදසව නමුත් දමම  ප්රාදේශිය සභාදේ කටයුතු දවනුදවන් ක්රියාකාරීව ඉදිරිදේදීත් 
දායකවන  ව එතුමා සඳහන් කරින් තම අදහසව ප්රකාශ කිරීම අවසන් කරන ලදී 

IX. ගරු මන්ත්රී කමනි නසවනාධිර මහත්මිය 

ෙළාත් ොලන ආයතනවල ුර කාලය වසර හතරක කාලය අවසන් ීදමන් ෙසුව තවත් වසරක් කාලයක් 
දීර්ඝ කිරීදමන් ෙසුව දම් වන ිට මැතිවරණයක් ප්රකාශයට ෙත් කරලා නාමදයෝජනා අත්සන් කර  ාර 
දීි තිදයනවා. අපි දම් අවසවථාදේ රජදේ දසවවකදයක් හැටියට දමාකද කරන්දන් කියන තත්වයකට 
ෙත්දවලා තිදයනවා. දමාකද ෙසුගිය දිනක ජනාධිෙතිතුමා ොර්ිදම්න්තුදේදී ෙැවසුවා මැතිවරණයක් 
තියන්න මැතිවරණයක් තිදයනවාද කියලා.  ඒ දවනදකාටත් නාම දයෝජනා දීලා තිබුදණ. එතුමා කරන 
ලද ප්රකාශය පිළි ඳව කණගාටු වන  ව එතුිය ෙැවසුදේය.  

දම් වන ිට රජදේ දසවවකයින් අෙහසුතාවයට ෙත්දවලා තිදයනවා. දම් වන ිට වැටුප් රහිත නිවාඩු 
ල ාදගන නිදවසව වලට ී සටිනවා. ඇතැම් පිරිසව ෙතේ කර්මාන්තය කරනවා. දමම වැටුදෙන් ජීවත් වන 
රජදේ දසවවකයින් ඉන්නවා. ඔවුන් මහත් අෙහසුතාවයට ෙත්දවලා තිද නවා. දමම මැතිවරණය තැබීම 
සඳහා තීන්දු තිරණ ගනු ලැබුදේ ඉහළ  ලධාරීන් නිසා හරියටම මැතිවරණය තිදයනවාද නැේද යන්න  
දැනුම් දදන දලස ඉේලා සටින  ව එතුිය ෙැවසුදේය. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                             

X. ගරු උප සභාපති ජී.ජි.ජානක පුෂවපකුමාර මහතා  

මදේ අදහස තිබුදන් සභාදේ කටයුතු හරියට කිරීමට සැළසුම් කිරීම තමයි අරමුණ තිබුදණ. රදට් 
දේවේවත්, දලෝකදේ දේවේවත් අපිට හඳන්න  ෑ නමුත් සභාවට අදාල දේවේ පිළි ඳව කතා කළ 
යුතුයි. තිද න සම්ෙත් උෙදයෝගී කරදගන සභාව ඉදිරියට දගනයන්දන් දකාදහාමද කියන එකයි කතා 
කළයුත්දත්. අද සයළුම දදනාදේ අදහසව ඉදිරිෙත් කරනු ලැබුවා . අද දින ගරු සභාෙතිතුමා ත් සටියානම් 
වටිනවා. එතුමා අද දින දෙෞේගික නීතිමය කාරණයක් දහවතුදවන් අද දින ෙැිණිදේ නැහැ. එතුමා 
දවනුදවන් සභාදේ කටයුත සදුකරදගන යාමට කැෙීදමන් කටයුතු කරනු ලැබු  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  

ජනතාවදේ සුභ සේධීය දවනුදවන් කටයුතු කරන්නට සයළුම දදනා උත්සහා කළයුතු  වත්, සභාව අද 
දින අවසන් දිනය වුවත් අපිට සන්දතෝෂ දවන්නට හැකියාවක් තිදයනවා සෑම අවසවථාවකම කටයුතු 
කදළව මහජනතාව දවනුදවන් ඒ නිසා සතුටු ිය හැකි  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. 
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මන්ීවරු කිහිපි දදදනක්ම ප්රකාශ කළා ඊළඟ මැතිවරණයට ඉදිරිෙත් දනාවන  ව ෙැවසුවා. 
මන්ීවරදයක් දනාවනුත් ජනතාවට දසවවය කිරීදම් හැකියාව තිදයනවා. ඒ නිසා මම ඉේලීමක් කරනවා 
ජනතාවට දසවවය කිරීම සඳහා සභාව සමඟ දිගටම රැදී සටිින් කටයුතු කරන දලසට . අද දින ිශාල 
කාරණාවන් පිළී දව කතා කරනු ලැබුවා. සභාදේ කටයුතු සහදයෝගදයන් අද දින කරදගන යාමට 
අවසවථාව සකසා දුන් ස                                                                                                                                                                              
යළුම මන්ීවරුන්ට හා දේකම් තුිය ඇතුළු කාර්යය මණ්ඩලදේ සයළුම දදනාටත්, මාදධයදේදී 
මහතාටත් සවූතිය ඵල කරින් අද දින මහා සභාදේ කටයුතු අවසන් කරන ලදී.  

 
 
 
සභාපති 

        රත්නපුර ප්රානේශිය සභාව 
 
 
 

 
 
 

 


